
 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu Ekonomické fakulty Jihočeské univerzity 

v Českých Budějovicích č. 2 ze dne 24. dubna 2025 

*JUCBX00Q8GKV* 
PID: JUCBX00Q8GKV 
Č. j.: JU/2025/014709 

Přítomni (bez titulů): Zdeněk Strnad, Petr Řehoř, Jiří Alina, Lukáš Klarner, Martin Pech, Martin Slobodník, 

Nikola Soukupová, Miroslava Vlčková, Tomáš Volek, Nikola Bízková, René Janoušek, Vít Kubal, Karel 

Němeček, Kateřina Řezníčková 

Nepřítomni (bez titulů): Jaroslava Pražáková (omluvena) 

Hosté (bez titulů): Zuzana Dvořáková Líšková, děkanka EF JU; Monika Maříková, proděkanka EF JU pro 

rozvoj a vnější vztahy; Ivana Pecková, tajemnice EF JU; Simona Pazderová 

Zapisovatel: Slobodník 

Ověřovatelé: Kubal, Pech 

Skrutátoři: Kubal, Pech 

 

Do zvolení nového předsedy zasedání Akademického senátu Ekonomické fakulty Jihočeské univerzity 

v Českých Budějovicích (dále jen „AS EF JU“) řídil předseda volební komise dr. Šetek (čl. 1 odst. 1 Jednacího 

řádu AS EF JU). 

 

Hlasování o zapisovateli a ověřovatelích a skrutátorech zápisu: 

Navržený zapisovatel: senátor Slobodník (souhlasil) 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

AS EF JU schválil zapisovatele senátora Slobodníka. 

 

Navržení ověřovatelé zápisu a skrutátoři: 

 senátor Kubal a 

 senátor Pech 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

AS EF JU schválil ověřovatele zápisu a skrutátory senátora Kubala a senátora Pecha. 



 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

Program 

1. Volba předsedy a místopředsedů AS EF JU 

2. Různé 

 

Bod 1 – Volba předsedy (1a.) a místopředsedů (1b.) AS EF JU 

 

Předseda volební komise dr. Šetek seznámil přítomné s výsledky voleb do AS EF JU a předal novým 

členům senátu písemné osvědčení o členství v AS EF JU. 

 

 Bod 1a. – Volba předsedy AS EF JU 

Senátor Slobodník navrhl k výzvě předsedy volební komise na předsedu AS EF JU senátora Zdeňka 

Strnada jako vítěze voleb do AS EF JU. 

Senátor Alina navrhl senátora Tomáše Volka jako dosavadního předsedu AS EF JU. 

Senátorka Vlčková navrhla, aby oba kandidáti uvedli svoji představu o vedení a budoucím směřování 

senátu. 

Senátor Volek nabídl především kontinuitu a vlastní dosavadní zkušenosti s vedením AS EF JU po 

předchozí dvě volební období. Zmínil, že se akademické práci věnuje na plný úvazek, přičemž je zároveň 

členem Akademického senátu JU a koordinátorem jeho Ekonomické komise. 

Senátor Strnad představil vizi, ve které bude AS EF JU nepochybně nadále podporovat pokračující rozvoj 

a zdravé směřování EF JU – v tom spatřuje kontinuitu, ke které se rovněž přihlašuje. Zároveň ale zmiňuje 

diskontinuitu, pokud jde o formu a způsob, jakými by měl tento samosprávný zastupitelský orgán EF JU 

vystupovat a jednat. Domnívá se, že povědomí o něm v akademické obci je tragicky nízké, o čemž svědčí 

velmi nízká volební účast – necelých 23 % (v absolutním vyjádření 303 voličů), pokud jde o senátory – 

akademické pracovníky, a 20 % (v absolutním vyjádření 272 voličů), pokud jde o senátory z řad studentů. 

To vůbec neodpovídá významu tohoto nejvyššího zastupitelského orgánu. Je potřeba, aby se AS EF JU 

především otevřel akademické obci, aby byl aktivní a zřetelný, to znamená, aby naslouchal potřebám 

akademické obce a zároveň aby byl slyšen, aby byl pro vedení EF JU partnerem, ale aby se ho zároveň ptal 

vždy, pokud to uzná za nutné. Jednoduše řečeno by rád společně s ostatními senátory usiloval o to, aby 

akademický senát byl sebevědomým, respektovaným a pokorným převodníkem mezi zájmy akademické 

obce a vedením EF JU. 

Senátor Volek uvedl pro doplnění, že na Vysoké škole ekonomické v Praze byla volební účast do AS 24 %, 

tedy ne výrazně odlišná od EF JU. 

 

Hlasování 

Zdeněk Strnad získal 10 hlasů. 

Tomáš Volek získal 4 hlasy. 

Předsedou AS EF JU byl zvolen Zdeněk Strnad. 

 

Předseda AS EF JU (dále též jen „předseda senátu“) poděkoval především členům akademické obce za 

zvolení senátorem a za silný mandát, který od nich získal a v němž cítí opravdový závazek. Poděkoval i 

senátorkám a senátorům za zvolení předsedou senátu a věří v konstruktivní a kolegiální spolupráci v zájmu 

EF JU jako celku. Předseda senátu poděkoval i svému předchůdci senátoru Volkovi za dosavadní práci pro 



 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

senát a věří v kolegiální spolupráci. V neposlední řadě poděkoval předsedovi a členům volební komise, jejíž 

činnost skončila jeho zvolením, za organizaci voleb do AS EF JU. 

Poté se předseda senátu ujal řízení jednání (čl. 1 odst. 4 Jednacího řádu AS EF JU). 

 

 Bod 1b. – Volba místopředsedů AS EF JU 

Předseda senátu se domnívá, že vedení senátu by mělo mít silný mandát, a proto by si přál a navrhuje, aby 

místopředsedou za akademické pracovníky byl senátor Petr Řehoř, který skončil ve volbách druhý, a 

místopředsedkyní za studenty byla senátorka Nikola Bízková, která získala nejvíce hlasů ve studentské 

kurii. 

Jiný návrh na místopředsedu za akademické pracovníky podán nebyl. 

 

Petr Řehoř s kandidaturou na místopředsedu AS EF JU souhlasil. 

Hlasování 

Pro 11, proti 0, zdržel se 3. 

AS EF JU zvolil místopředsedou za akademické pracovníky Petra Řehoře. 

 

Pokud jde o volbu místopředsedy za studenty, navrhl senátor Volek ještě senátora René Janouška.  

Senátorka Soukupová navrhla, aby se oba navržení kandidáti – senátorka Bízková a senátor Janoušek – 

alespoň ve stručnosti představili. Oba dva tak následně učinili. Žádné doplňující dotazy vzneseny nebyly. 

 

Nikola Bízková s kandidaturou na místopředsedkyni souhlasila. 

René Janoušek s kandidaturou na místopředsedu také souhlasil. 

Hlasování 

Nikola Bízková získala 10 hlasů. 

René Janoušek získal 4 hlasy. 

AS EF JU zvolil místopředsedkyní za studenty Nikolu Bízkovou. 

 

Předseda senátu oběma místopředsedům poblahopřál ke zvolení a uvedl, že na spolupráci ve vedení 

senátu se těší. 

 

 

Další body jednání 

Děkanka EF JU pogratulovala členům senátu ke zvolení a zdůraznila důležitost AS EF JU při schvalování 

zásadních materiálů předkládaných vedením fakulty. Popřála všem zvoleným členům senátu mnoho 

úspěchů. 

Předseda senátu poté sdělil, že se domnívá, že v návaznosti na svoji představu o fungování a roli senátu, 

jak ji nastínil před volbou předsedy senátu, je potřeba pracovat v rámci senátu hned od začátku nového 

funkčního období, začít senát bezodkladně otevírat akademické obci, zbavit jej nádechu tajemna, rozehnat 

mlhu, která jej do určité míry zahaluje, a transparentně a otevřeně jednat za účasti členů akademické obce 

především z řad studentů. Málokterý student dnes vůbec ví, co je to senát a k čemu je, jaké má kompetence 

a kdo je senátorem. Rád by, aby dosavadní pojetí určitého kabinetního jednání a rozhodování senátu 

z představ členů akademické obce, zejména studentů, zmizelo a senát se pro ně stal skutečným skutečně 



 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

partnerem a převodníkem jejich zájmů a představ směrem k vedení EF JU. Domnívá se, že tento jeho sen 

mohou pomoci naplnit poradní komise, které senát může podle potřeby ustanovit. Má představu o 3 

takových komisích, a to 1/ ekonomické komisi, 2/ právní komisi a 3/ komisi pro vnější vztahy. Za tím účelem 

navrhuje doplnit program dnešního jednání, a to v souladu s ustanovením čl. 5 odst. 4 (změna programu) a 

čl. 6 odst. 2 (projednání bez písemného podkladového materiálu) Jednacího řádu AS EF JU. 

 

Po krátké věcné diskusi navrhl předseda senátu ke schválení návrh usnesení ve znění: 

„AS EF JU souhlasí se změnou programu dnešního zasedání spočívající v jeho doplnění o bod: ustavení 

poradních komisí.“ 

Hlasování 

Pro 13, proti 0, zdržel se 1. 

AS EF JU přijal toto usnesení: 

AS EF JU souhlasí se změnou programu dnešního zasedání spočívající v jeho doplnění o bod: ustavení 

poradních komisí. 

 

Bod 2 – ustavení poradních komisí 

Předseda senátu navrhl zřízení tří poradních komisí, které svou odborností a zaměřením podpoří hladké 

projednání materiálů na plénu. Za aktuálně nejdůležitější považuje vzhledem ke svému závazku otevřít 

senát akademické obci a představit jejím členům srozumitelně jeho činnost zřízení Komise pro vnější 

vztahy: domnívá se, že senát musí s akademickou obcí komunikovat především srozumitelně a atraktivně. 

Je to dokonce v souladu s požadavky čl. 10 odst. 2 Jednacího řádu AS EF JU, podle kterého jsou členové 

senátu povinni informovat o jednáních a usneseních senátu. Je ale třeba převést senát do 21. století. 

Nástěnka v útrobách fakulty někde vedle studijního oddělení už opravdu – ani podle míry volební účasti – 

prostě nestačí. Činnost senátu je třeba demytizovat a přitáhnout k němu členy akademické obce, zejména 

studenty, naučit je zajímat se o činnost senátu. Domnívá se proto – a spoléhá v tomto směru především na 

studentské senátory a senátorky, kteří nejlépe zprostředkují tento záměr akademické obci. Navrhuje proto, 

aby předsedkyní této komise byla senátorka Řezníčková, dále jejími členy i ostatní studentští senátoři a 

jako určitý mediální garant senátor Řehoř. Za neméně významnou pak předseda senátu považuje i Komisi 

ekonomickou: senát má před sebou řadu úkolů dotčených touto tematikou – schvalování rozpočtu, 

hospodaření EF JU, související ekonomické otázky apod. Považoval by za vhodné, kdyby senátoři se 

související specializací (jako kupř. senátor Volek – ostatně koordinátor stejné komise Akademického senátu 

JU, senátor Alina, senátorka Vlčková, senátorka Pražáková, senátor Kubal) věnovali těmto otázkám 

zvýšenou pozornost v rámci navržené komise, upozornili případně ostatní senátory na problematické body 

apod. V neposlední řadě z obdobných důvodů považuje za vhodné ustanovit i Právní komisi: právo nemá 

kulhat za ekonomikou, je ale čím dál složitější a princip vícero očí je jistě vždy namístě. Princip prevence a 

předcházení škodám velí ustanovit tuto komisi, v jejímž čele by rád viděl senátora Slobodníka, jako 

odborníka a specialistu se všeobecnou praxí, dále je připraven sám se na činnosti této komise podílet a uvítá 

i každého dalšího, kdo by o činnost této problematiky projevil zájem. 

Pokud jde o právní komisi, vyjádřil zájem na členství v ní senátor Němeček. 

Místopředseda AS EF JU navrhl, aby členem komise pro vnější vztahy byl i senátor Klarner. 

Senátor Alina uvedl, že ve zřízení Ekonomické komise nevidí smysl. Všichni jsme zde na ekonomické 

fakultě. Nemá problém vysvětlit jakékoliv dotazy studentům u sebe v kabinetu. Pokud by byla ustavena 

Ekonomická komise, mohlo by to také dopadnout tak, že ostatní senátoři materiály číst nebudou a vše 



 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

bude tedy jen na této komisi. O členství v této komisi zájem nemá. Pokud by se do budoucna ukázalo, že 

Ekonomická komise může mít smysl, další diskusi se nebrání, ale momentálně ji považuje za zbytečnou. 

Proti Právní komisi nebo Komisi pro vnější vztahy nic nemá. 

Senátor Volek uvedl, že nechce být členem Ekonomické komise AS EF, že je časově vytížen Ekonomickou 

komisí, kterou má na starosti v Akademickém senátu JU.  

Senátor Kubal by o členství v komisi uvažoval, ale ne, pokud by měl být v komisi sám, jak se nyní v rámci 

diskuse zdá. 

Senátorka Vlčková uvedla, že je to na ni moc narychlo, že nyní také nemá zájem o členství v takové komisi. 

Věc by potřebovala ještě víc promyslet. Je překvapena, že se komise projednávají hned na úvodním 

zasedání senátu. 

Předseda senátu se především ohradil, že přeci principem fungování všech komisí je koncentrace 

odborníků a specialistů, kteří mohou ostatní upozornit na záležitosti, které by jim třeba mohly uniknout, 

ale že to rozhodně neznamená, že by ostatní senátoři na svoji práci úplně rezignovali. Ani když budou číst 

všechny materiály všichni senátoři, nelze s jistotou říct, že výsledek bude lepší, než když tu budou 

specializované poradní komise, které mohou skutečně upřít svoji pozornost na detaily jinak skryté zrakům 

ostatních senátorů. Dále neví, proč by měl senát ve své práci pro akademickou obec ztrácet čas 

schůzováním, když je možné tyto záležitosti projednat již dnes, nejedná se přeci o nic složitého a komise 

by mohly začít pracovat bez prodlení – kupříkladu u Ekonomické komise je to očividné, když na dalším 

jednání senátu v červnu t. r. bude projednáván rozpočet EF JU, o Komisi pro vnější vztahy nemluvě – tam 

už včera bylo pozdě. Znovu přitom poprosil senátora Alinu, senátora Volka a senátorku Vlčkovou o 

přehodnocení jejich stanoviska. Ti ale své postoje odmítli změnit. Rozprava tak byla ukončena. 

 

Předseda senátu proto předložil ke schválení návrh usnesení ve znění: 

„AS EF JU ustavuje Komisi pro vnější vztahy ve složení Kateřina Řezníčková (předsedkyně), Petr Řehoř (člen), 

Karel Němeček (člen), Vít Kubal (člen), René Janoušek (člen), Lukáš Klarner (člen).“ 

Hlasování 

Pro 13, proti 0, zdržel se 1. 

AS EF JU přijal toto usnesení: 

AS EF JU ustavuje Komisi pro vnější vztahy ve složení Kateřina Řezníčková (předsedkyně), Petr Řehoř 

(člen), Karel Němeček (člen), Vít Kubal (člen), René Janoušek (člen), Lukáš Klarner (člen).  

 

Předseda senátu předložil ke schválení návrh usnesení ve znění: 

„AS EF JU ustavuje Právní komisi ve složení Martin Slobodník (předseda), Zdeněk Strnad (člen), Karel Němeček 

(člen).“ 

Hlasování 

Pro 13, proti 0, zdržel se 1. 

AS EF JU přijal toto usnesení: 

AS EF JU ustavuje Právní komisi ve složení Martin Slobodník (předseda), Zdeněk Strnad (člen), Karel 

Němeček (člen). 

Předseda senátu předložil ke schválení návrh usnesení ve znění: 

„AS EF JU ustavuje Ekonomickou komisi.“ 

Hlasování 

Pro 9, proti 0, zdržel se 5. 



 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

AS EF JU přijal toto usnesení: 

AS EF JU ustavuje Ekonomickou komisi. 

 

Předseda senátu poblahopřál předsedkyni Komise pro vnější vztahy a předsedovi Právní komise, jakož i 

ostatním členům této komise ke zvolení a vyjádřil přesvědčení, že zejména Komise pro vnější vztahy začne 

v nejbližších dnech pracovat na zvýšení povědomí o akademickém senátu, jeho činnosti a působnosti, a to 

vhodnou, atraktivní a přesvědčivou formou. Je rád, že senát vyjádřil jasně svoji vůli a posvětil vznik 

Ekonomické komise jako důležitého poradního orgánu. Doufá jen, že senátoři s odpovídající specializací se 

na její činnosti začnou dříve či později podílet, stejně jako jiní senátoři budou pracovat v jiných komisích na 

společných úkolech pro akademickou obec a v zájmu EF JU jako celku, jak to po nás ostatně požaduje 

Statut EF JU (srov. čl. 9 odst. 4). 

 

Bod 3 – Různé 

a) Senátoři se dohodli, že zasedání budou probíhat obvykle ve čtvrtek od 13 hodin. K návrhu 

předsedy senátu byly určeny jako možné jednací dny následující čtvrtky s tím, že pokud nebude co 

projednávat, jednání se neuskuteční (ale předem bude každý s jednáním počítat): 

1. 12. 6. 2025 (patrně jednání o rozpočtu – možný začátek od 13/15 hodin – SSZK) 

2. 25. 9. 2025 

3. 16. 10. 2025 

4. 27. 11. 2025 

5. 18. 12. 2025 

b) Předseda senátu navrhl zřízení skupiny ve WhatsApp, a to pro účely případného operativního 

informování o záležitostech souvisejících s agendou senátu. Požádal proto přítomné o uvedení 

telefonního čísla s tím, že následně skupinu založí. 

Nikdo neměl nic proti.  

c) Předseda senátu navrhl, aby funkci zapisovatele vykonával buď některý ze senátorů trvale (vždy), 

pokud o to má zájem, nebo by se on pokusil ve smyslu čl. 3 odst. 5 Jednacího řádu AS EF JU 

v součinnosti s vedením EF JU, zejména s paní tajemnicí, zajistit trvalou zapisovatelku mimo řady 

senátu. Domnívá se totiž, že senátorky a senátoři byli zvoleni proto, aby zastupovali akademickou 

obec a aktivně se účastnili jednání senátu, a ne aby vykonávali administrativní práce. 

Nikdo ze senátorek či senátorů neměl o funkci zapisovatelky zájem. Nikdo nemá nic proti zajištění 

trvalé zapisovatelky. 

d) Předseda senátu v rámci záměru otevírat senát akademické obci navrhl uspořádat ještě do 

prázdnin setkání senátorů a senátorek se členy akademické obce, zejména se studenty, nejspíš 

v prostorách Kampy, ideálně ještě někdy během května t. r. Bližšími detaily akce, formou pozvání, 

časováním apod. by byla pověřena Komise pro vnější vztahy. Předsedkyně této komise sdělila, že 

navrhnou konkrétní kontury takového setkání. Domnívá se spolu s ostatními studentskými 

senátory, že studenti by takové setkání uvítali. Řada z nich nemá o senátu žádnou představu. 

Tohle by mohl být první krok k naplňování snahy o přibližování senátu akademické obci. Předseda 



 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 

senátu bude ostatní senátory a senátorky v této věci průběžně informovat a těší se, že se společně 

alespoň krátce pozdravíme se členy akademické obce. 

Nikdo nemá nic proti takovému setkání s členy akademické obce. 

e) Děkanka EF JU pozvala přítomné na kampu na koncert kolegy akademika dne 20. 5. 2025 od 19.00 

- podrobnosti případně na sociálních sítích. 

Závěrem senátorkám a senátorům popřála hodně energie, pevné zdraví a kolegiální atmosféru, i 

když názory na některé věci mohou být mnohdy mezi senátory různé. Je třeba, aby atmosféra byla 

tvůrčí a nekonfliktní. Vyslovila přání o budoucí dobré spolupráci. Apelovala přitom na vysokou 

profesionální úroveň. Za důležitou označila vzájemnou komunikaci a realizaci dobrých nápadů. 

Předseda senátu poděkoval všem za účast a znovu připomněl všem termín červnového jednání 

(12. 6. 2025), kdy by měl být projednáván rozpočet EF JU. 

 

Zasedání bylo ukončeno v 15.45 hodin. 

 

Zapsal:  Martin Slobodník v. r. 

Ověřili:  Vít Kubal v. r. 

 Martin Pech v. r. 


